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Den maminek v MŠ Soběchleby 
Druhá květnová neděle již tradičně patří všem maminkám jako oslava jejich svátku. V 

soběchlebské mateřské škole jsme oslavili tento svátek hned dvakrát. Na dopolední oslavu 

jsme pozvali seniorky, které jsou sousedkami naší školky, na odpolední maminky dětí. Už 

od rána jsme se nemohli dočkat, až zazvoní první hosté. Připravili jsme si pro ně totiž 

písničky a básničky o maminkách a také hudební pohádku o Červené Karkulce. Seniorky 

zaplnily všechna připravená místa a my měli velkou radost z tak velké účasti. Nejprve jsme 

se ale rozloučili s paní Věrou Schönpflugovou, která byla dlouholetou knihovnicí v 

Soběchlebech a připravovala pro nás milá setkání v „její“ knihovně. Následné vystoupení 

sklidilo ohromný potlesk, mnoho očí se lesklo dojetím. Děti ještě předaly přání a 

vlastnoručně vyrobené dárky z keramiky. Odpoledne pak potěšily své milé maminky. I ony 

vytahovaly kapesníčky a svým dětem tleskaly, co jim síly stačily.  
Martina Hissenová a Veronika Dvořáková, MŠ Sluníčko Soběchleby 

 
 

 

 

Křest knihy Bylo nebylo 
Pondělí 22. května se neslo v duchu velmi slavnostním. V MŠ Sluníčko Soběchleby se křtila 

kniha vymyšlených příběhů s názvem Bylo nebylo. Autory a ilustrátory knihy jsou děti ze 

třídy Ježečků a za nápadem uspořádat všechny příběhy a obrázky do knihy stojí paní 

učitelka Veronika Dvořáková. A protože každá kniha se má slavnostně uvést do světa, tak i 

my jsme za přítomnosti ředitelky mateřské školy Evy Kyjovské, starosty Města Krupka 

Jana Kuzmy, vedoucího Městské knihovny pana Kváči a knihovnice paní Zemkové naši 

knihu pokřtili. Křtu předcházelo vyprávění o tom, jak a proč kniha vznikla. Došlo také na 

čtení příběhů, a to samotnými dětmi. I ony pozvané návštěvě vyprávěly, jak vznikly příběhy 

jako třeba ten o Paní Obyčejné, Zlatých hodinkách nebo Dinosaurech. Knihu jsme vyslali 

do světa, a pokud budete chtít, čeká na vaše prolistování a přečtení v Městské knihovně v 

Krupce.  
Děkujeme paní Osvaldové z odboru kanceláře starosty za fotografie. 

Martina Hissenová a Veronika Dvořáková, MŠ Sluníčko Soběchleby 

 

 

 

 

 

MŠ Sluníčko získala bronzový 

certifikát 
Mám velkou radost, že se naší škole podařilo získat 

Bronzový certifikát Skutečně zdravé školy. Mateřská 

škola Sluníčko pracuje již šest let v mezinárodním 

programu Ekoškola. Prioritou našeho školního 

vzdělávacího programu je nejen rozvoj 

environmentálního vzdělávání, ale i podpora 

zdravého životního stylu u dětí předškolního věku. V 

rámci vzdělávacích aktivit učíme děti pracovat v 

týmu, získávat informace, učit se z chyb. Vedeme je 

ke zdravému stravování a odpovědným životním 

postojům.  
Když jsem si na podzim roku 2021 prostudovala 

podmínky pro zapojení do programu Skutečně zdravá 

škola, ani minutu jsem nezaváhala a naší mateřskou 

školu do programu přihlásila. Na pedagogické a 

provozní poradě jsem všem zaměstnancům přiblížila 

program Skutečně zdravé školy a všichni jsme se 

shodli na tom, že v rámci naplňování školního 

vzdělávacího programu a strategie školy je pro nás 

tento program nejlepší. V lednu 2022 jsme se začali 

seznamovat s kritérii programu, vznikl tým pro zdravé 

stravování. Školní kuchyně prošla monitoringem soli, 

paní kuchařky ve spolupráci s vedoucí školního 

stravování začaly více zavádět zdravé receptury, 

vytvářet krásné svačinky pro děti. Paní učitelky s 

dětmi vyráběly zdravé pomazánky, pekly chléb, 

jablečné štrůdly, zeleninové a ovocné smoothie i další 

zdravé pokrmy. Využívaly u toho vypěstované 

bylinky, zeleninu a ovoce ze školních zahrádek všech 

tří budov naší mateřské školy. Navštívily jsme s dětmi 

ranč, kde se dozvěděly o životě oveček, koz a koní. 

Do programu jsme zapojily i rodiče, kteří měli 

možnost ochutnat pomazánky z naší školní kuchyně. 

Rodiče nám potvrdili, že jdeme správnou cestou. 
Jsem ráda, že jsme se všichni nadchli pro dobrou věc 

a tímto bych ráda poděkovala celému týmu školy za 

aktivní přístup a zkvalitňování vzdělávání. Dále bych 

ráda poděkovala vedení Města Krupka v čele s panem 

starostou Janem Kuzmou, zaměstnancům školy, 

rodičům s dětmi za účast na slavnostním předání 

bronzového certifikátu dne 10. 5. 2023, který jsme 

převzali od manažerky programu Skutečně zdravé 

školy Karoliny Kallmünzerové.  
A proto, že mi není lhostejné, jak se naše děti stravují, 

budeme u nich dál upevňovat správné stravovací 

návyky. A věřím, že časem se nám podaří získat 

stříbrný a posléze zlatý certifikát.  
Eva Kyjovská, ředitelka Mateřské školy


